
Coordinació Districtes

ACTA DE LA SESSIÓ DEL CONSELL MUNICIPAL DEL DISTRICTE 3

Núm.: 1/2022
Caràcter: ORDINARI
Data: 10 de març de 2022
Horari: De 18 h a 20 h
Lloc: Centre Cívic Alcalde Morera

Hi assisteixen:

Mònica Polo Rubia Presidenta

Pau Hernández Del Águila Representant Grup Municipal ERC-MES

Jordi Rueda Muñoz Representant suplent Grup Municipal PSC

Manuel Ávila Lorca Representant AV Can Palet

Francisco Utrera Cabrera Representant AV Guadalhorce

Sofia Cordero Garcia Representant AV Xúquer

Paquita Rosa i Moré Representant suplent AS d’entitats de dones

Pedro José Limón Fernández Representant AS d’entitats culturals

Mounir Chkat Aadi Representant AS d’entitats ciutadania i drets civils

Magdalena Aguilar García Representant AS d’entitats de gent gran

Josep Rodríguez Montserrat Representant AS d’entitats juvenils

Anna Ceballos Villach Representant AS d'entitats educatives

Montserrat Serra Latre Representant Comunitat educativa primària

Membres excusats:

Lluïsa Romero Barrientos Representant Grup Municipal Junts per Terrassa

Gonzalo Díaz Hernando Representant Grup Municipals Ciutadans Terrassa

Jose Luis Iguña Salvador Representant AV Can Jofresa

Xavier Vives Batlle Representant AV Segle XX

Ana María Ferrer Alarcón Representant AS d’entitats solidàries

Rafael Morante Lorca Representant AS d’entitats solidàries

Membres absents:

Joan Bernaus Massana Representant Grup Municipal Tot per Terrassa

Mohamed El Asri Representant AS d’entitats juvenils

Josep Oriol Ventura Caellas Representant Comunitat educativa secundària

Yolima Elisabeth Villada Garzón Representant AS d'entitats educatives

Isabel Parra Viudez Representant AS d'entitats esportives

També hi assisteixen:

Marc Majó Empresa INDIC

Eva Magaña González
Directora del programa de Territori Districtes i Atenció 
Ciutadana 

Lluïsa Pérez Azcárate Secretària
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Ordre del dia

1. Aprovació de l’acta del Consell Municipal del dia 30 de novembre de 2021
2. Construcció col·lectiva de les propostes del procés participatiu "Amb tu, 

millorem els barris. Per una ciutat saludable"
3.   Informacions de Presidència
4. Precs i preguntes
5. Consultes de la ciutadania

Desenvolupament de la sessió

Obre la sessió la presidenta del Consell, la senyora Mònica Polo Rubia, dóna les gràcies a tots
els consellers i conselleres  per  la seva assistència.

Explica que aquests dies, l'Ajuntament de Terrassa ha subscrit dues declaracions relacionades
amb  la  invasió  d'Ucraïna,  una  promoguda  des  de  del  Fons  Català  de  Cooperació  al
Desenvolupament i la Xarxa d'alcaldes i alcaldesses per la Pau de Catalunya, i l'altra que ha
estat consensuada entre tots els Grups Polítics Municipals a l'ajuntament de Terrassa.

Llegiré tot seguit aquesta Declaració que, malgrat que ja portem uns quants dies de guerra i
d'agressió  a  Ucraïna,  i  molt  especialment  a  la  població  civil,  segueix  estant  d'actualitat  i
constitueix  un  bon  reflex  del  que  sentim i  compartim  la  immensa majoria  de  terrassencs  i
terrassenques.

"Els  Grups  Polítics  Municipals  a  l'Ajuntament  de  Terrassa  hem  seguit  amb  creixent
preocupació, les darreres setmanes, l'evolució de la situació a Ucraïna, en el context d'una crisi
internacional que previsiblement tindrà dimensions i efectes considerables en un futur proper i a
mig i llarg termini.

L'inici de la guerra per part de les forces armades de Rússia obre un nou escenari dintre del
conflicte que s'ha anat agreujant els darrers anys, especialment als territoris del Donbàs.
Per  tot  això,  ens  adrecem  a  la  ciutadania  per  tal  de  manifestar  públicament  el  nostre
posicionament:

PRIMER.- Expressar la solidaritat de la ciutat de Terrassa amb tota la població d'Ucraïna així
com també,  molt  especialment,  amb  els  terrassencs  i  terrassenques  d'origen  ucraïnès,  en
aquests moments d'incertesa i de dolor marcats per l'inici d'una guerra que no té cap mena de
justificació ni de sentit.

SEGON.- Refermar el compromís profund de Terrassa amb la pau, el diàleg, el respecte i els
drets humans com a valors fonamentals de la nostra societat i molt especialment d'Europa, ja
sigui en moments d'estabilitat o de crisi.

TERCER.-  Reiterar,  una vegada més, en relació a aquest i  qualsevol  altre conflicte,  que la
guerra i l'ús de la violència, en totes les seves formes, no genera altra cosa que dolor, injustícia
i pèrdues de tota mena.

QUART.-  Manifestar  la  nostra  esperança  en  l'efectivitat  de  les  mesures  pacífiques  i
proporcionals  de  resposta  internacional,  així  com  en  la  diplomàcia  i  en  el  paper  de  les
organitzacions  internacionals,  per  tal  de  reconduir  el  conflicte  cap  a  àmbits  de  diàleg  i
negociació.
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CINQUÈ.-  Posar  a  disposició  l’Ajuntament  de  Terrassa  al  Govern  de  la  Generalitat  de
Catalunya per acollir refugiats de nacionalitat ucraïnesa.

Terrassa, 24 de febrer de 2022".

Moltes gràcies a totes i tots per compartir el nostre clam a favor de la pau i dels drets humans.

Informa  que  al  web  municipal  (www.terrassa.cat/conflicte-ucraina)  trobareu  informació
actualitzada sobre les campanyes del conflicte d'Ucraïna, podeu expressar els vostres dubtes
sobre  el  tema  i  oferir  també  la  vostra  ajuda  o  col·laboració  mitjançant  un  formulari.

1. Aprovació de l’acta del Consell del dia 30 de novembre de 2021

La presidenta  del  Consell  obre el  primer  punt  de l'ordre  del  dia  i  pregunta si  hi  ha alguna
esmena a fer a l’acta de l’ anterior reunió del Consell Municipal de Districte. Com no n’hi ha
cap, s’aprova  l’acta.

2. Construcció col·lectiva de les propostes del procés participatiu "Amb tu, millorem els
barris. Per una ciutat saludable"

La  senyora  Mónica  Polo  informa  que  l'Ajuntament  va  posar  en  marxa  aquest  nou  procés
participatiu per implicar a la ciutadania, a les entitats en la millora de la vida dels barris per tal
d'aconseguir una ciutat més saludable entre totes, aportant noves propostes i idees. 

Ja hem passat les fases de presentació de propostes, d'anàlisis  i l’objectiu de la sessió d’avui
és  treballar  la  construcció col·lectiva  i  la  priorització  de les  propostes  en el  nostre Consell
Municipal.

Per tal de portar a l'equip de Govern les propostes prioritzades del Districte 3.

Els  consells  municipals  de  districte,  després  d'aquesta  participació  col·lectiva,  elevaran  les
propostes  al  Govern Municipal  per  a  la  seva  valoració  i  incorporació  en  els  pressupostos
municipals.

Informar-vos que a la sessió d’avui també s’ha convidat a les persones proposants. 

La senyora Lluïsa Pérez explica que a la darrera sessió del CMD3, el 30 de novembre, vam
treballar el concepte de Barri Saludable, escrivint la seva definició. El Servei de Salut Comunità-
ria de l’Ajuntament ha preparat una definició estàndard i ara us    recordarem les aportacions
que veu fer sobre el concepte de barri saludable:

1. Treballar conjuntament, ciutadania, institucions... per vetllar pel benestar, la salut i la 
qualitat de vida dels veïns i veïnes

2. Un barri o una ciutat on tots els veïns i veïnes hi visquin bé: emocionalment i física
ment

3. Poc ús del vehicle privat, Espais per nens i gent gran, sense barreres                         
arquitectòniques

4. Un barri sense contaminació

5. Velar por las personas más vulnerables, respeto y empatia, salud mental y            
emocional
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6. Amb places i espais verds, net, adequat per poder-hi passejar, amb un bon teixit as
sociatiu, que hi hagi lloc per a tothom: nens, joves, gent gran; que ningú s’hagi de que
dar a casa

7. Barrios activos con proyectos innovadores

8. Espai on es respectin les persones cíviques (i les administracions vetllin perquè així 
sigui)

9. Convivencia, tolerancia, comprensión

10. Cuida l’entorn i facilita la relació dels veïns

11. Verd: amb espais per viure, jugar, passejar; Salut mental: respectar els /les veïnes- 
convivència ciutadana

12. Un lugar donde convivir limpio, con posibilidad de zonas donde la convivencia sea 
fácil, donde sea possible

13. Més natura a la ciutat! Aprofitar al màxim tots els espais per a les plantes

14. El que cuida del bienestar de las personas y la participación y convivencia de los 
vecinos

15. Bona relació veïnal, bon entorn, coneix i respecta el medi ambient

Indica que a la mateixa sessió vam fer la presentació de les propostes que passaven a la fase
de construcció col·lectiva, tant de ciutat com de Districte i vam començar a debatre, analitzar i
contextualitzar les 6 propostes de ciutat i les 5 propostes del districte, adaptant-les als nostres
barris i a les nostres necessitats. 

Aquestes aportacions  nostres,  i  les  de la resta de consells  municipals  de la ciutat,  es van
enviar als diferents serveis municipals: Medi Ambient, Seguretat, Urbanisme, Drets Socials... i
durant aquests dos mesos les han estat treballant per aportar la seva visió, puntualitzar alguns
aspectes i aclarir alguns punts.

Avui ens toca abordar la fase 3, Debat, construcció col·lectiva i priorització de les propostes als
CMD’S on haurem de treballar per:

-Transformar i unificar les propostes del districte
-Prioritzar les propostes 

La següent  fase,  tal com ha dit  la presidenta,  serà elevar  els nostres resultats  a l'equip de
Govern per a la seva valoració,  incorporació en els pressupostos municipals i execució.

Informa que per canalitzar aquest procés l'Ajuntament de Terrassa, des del Servei de Qualitat
Democràtica,  ha  contractat  a  l'empresa  INDIC,  especialistes  en  processos  i  dinàmiques
comunitàries.

El senyor Marc Majó de l'empresa INDIC pren la paraula i comença el procés.

1) Moment de construcció col·lectiva (en Plenari)

Dinàmica de debat fent un repàs, en plenari, de les diferents propostes. 

Es  van  revisant  una  a  una  de  manera  que  es  comprovi  si  necessiten  ser  debatudes  i
transformades o si,  per  contra, la  proposta ja està ben formulada. Les que estan correctes
passen directament a la fase de priorització. Les que necessiten ser debatudes i transformades
passen a fase de treball col·lectiu. ANNEX 1
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2) Moment d’ordenació / priorització (treball petit grup)

Una  vegada  totes  les  propostes  estan  correctes  es  passa   a  la  fase  d’ordenació.  Els
participants s’organitzen en grups de 3 persones i cada grup disposa de 5 gomets per puntuar
les propostes que tenen més interès pel Districte.

Tots els grups voten totes les propostes. Les propostes estan en un paperògraf i les persones
es van aixecant per tal de posar els gomets.

El Consell  Municipal  del  Districte  3 ha prioritzat les propostes  presentades en el  procés de
participació  "Amb  tu  millorem  el  teu  barri,  per  una  ciutat  saludable"  amb  la  següent
puntuació:

1.Dinamització de l'espai públic als barris de Xúquer, Can Palet, Can Palet II i 
Guardalhorce (6 punts)

2.Impulsar accions per fomentar el coneixement històric i cultural als barris (3 punts)
3.Promoure el verd i la naturalització d’espais (Terrassa és verda) (3 punts)
4.Dinamització de tallers i espais per el lleure adolescent (2 punts)
5.Augment d'activitats culturals i d'oci amb obertura dels centres cívics els caps de 

setmana  (2 punts)
6.Campanya de sensibilització envers patinets elèctrics i bicicletes (1 punt)
7.Campanya de conscienciació: Les burilles no són llavors (1 punt)
8.Millorar la difusió dels projectes del teixit associatiu i veïnal (1 punt)
9.Integrar i cohesionar la població nouvinguda (1 punt)
10.Millorar la mobilitat i seguretat al carrer Galícia (0 punts)
11.Promocionar l’ús del català (0 punts)

S’acorda la creació d’un Grup de treball sobre infància i adolescència dins la Comissió de
Seguiment del nou equipament del Districte 3.

Es tanca la dinàmica

El  senyor  Marc  Majó  dona  les  gràcies  als  consellers  i  conselleres  i  passa la  paraula  a  la
Presidenta de Districte.

La senyora Mònica Polo agraeix la feina feta a la sessió del Consell. Informa que el llistat de
propostes col·lectives prioritzades, es farà arribar l'Equip de Govern Municipal que, tenint en
compte la priorització dels Consells, estudiarà i decidirà quines propostes són escollides.

Explica  que  finalitzada  la  valoració  i  selecció  de  propostes  es  farà  retorn  als  Consells
Municipals de districte i posteriorment, es traslladaran als Serveis Municipals competents per tal
que les incloguin en el seu pressupost municipal.

Per últim, es farà el retorn a les persones participants, es publicarà el resultat del procés i es
recollirà la valoració de les persones i els òrgans participants en el procés. Comenta que també
es podrà fer seguiment de tot el procés a través de la Plataforma Participa a Terrassa, per tal
de facilitar el coneixement de l'estat d'execució de les propostes.

3. Informacions de presidència

La senyora Mónica Polo obre aquest punt de l’ordre del dia. Informa:

1. Nou equipament Districte 3 i reunions

El concurs d’idees del nou equipament del Districte 3 encara està en tramitació. 
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Paral·lelament a tot el procés del projecte, (el continent, l’obra), a petició de l’INSOC, proposem
crear un un grup de treball sobre infància i adolescència, dins la Comissió de Seguiment del 
nou equipament del Districte 3, per començar a definir els usos del nou equipament. Totes les 
persones que formeu part de la comissió i del Consell  esteu convidades a participar en aquest 
grup.

Us enviarem la convocatòria per aquesta reunió del grup de treball d’infància i adolescència 
que està prevista pel proper dilluns, 28 de març, a les 18 h.

Us avanço també que està previst que fer una reunió de la Comissió de seguiment del nou 
equipament del Districte 3,  el dimecres, 30 de març, a les 18 h.

2. Aparcament al barri de Can Palet

S’informa  que  el  projecte  executiu  d'un  aparcament  "provisional"  en  superfície  al  solar  de
l’antiga fàbrica Saifa Keller ja ha passat el tràmit de la Comissió d’Inversions i Patrimoni i s’ha
d’iniciar la licitació. La tramitació pot durar aproximadament uns 8 mesos fins l’inici de l’obra
(temps d’execució, uns 2 mesos).

3. CAP Sud

Com ja sabeu, diferents entitats del Districte 3 es van reunir i organitzar per enviar una carta al
Conseller de Salut, al CatSalut i a Mútua Terrassa per tal d’exposar les seves queixes sobre la
sanitat i, en particular, sobre el CAP Sud. Està previst que a finals de març tingui lloc una reunió
amb el Cat Salut per tractar la problemàtica del CAP Sud. Passo la paraula a la Sofia Cordero,
que és una de les persones que va liderar aquesta acció perquè us ampliï la informació. 

La senyora Sofia Cordero explica que els han enviat una carta i que ja han rebut resposta. La
reunió tindrà lloc a finals de març i assistiran 5 representants de les entitats impulsores de la ini-
ciativa.

El senyor Paco Utrera expressa el seu malestar pel funcionament de la sanitat pública i reclama
que la sanitat estigui descentralitzada, que sigui de qualitat i que els especialistes tornin al CAP
Sud.

El senyor Manuel Ávila comenta que el districte és molt gran i que necessiten una sanitat pro-
pera perquè molts barris tenen dificultats d’accés als especialistes que estan al CAP d’un altre
districte.

La senyora Magdalena Aguilar comenta que, per anar al pediatra, des d’algun barri del districte,
han d’agafar dues línies de bus. També comenta que, segons li han dit, van retirar els especia-
listes  perquè  els  espais  on  atenien  no  tenen  ventilació.  Demana  que,  quan  es  produeixin
aquestes situacions, donin explicacions.

La senyora Mónica Polo explica que, el fet de tenir 3 proveïdors de salut diferents de salut a la
ciutat,  provoca aquestes situacions. Comenta que, l’Administració ha de vetllar pel treball en
xarxa i que l’Ajuntament ha ofert diferents espais a la ciutat per construir un CUAP, un CAP i
ampliar el CAP Sud.

El senyor Pedro Limón pregunta per què a Terrassa opera una Mútua privada havent-hi un hos-
pital públic.

La senyora Mónica Polo comenta que hi ha molta pressió social perquè els serveis tornin al
CAP Sud.

El senyor Mounir Chkat posa de manifest les diferències a la prestació dels serveis de Mútua i
del CST. Comenta que la Mútua té un funcionament més deficient.
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El senyor Jordi Rueda pregunta qui assistirà a la reunió per part del Cat Salut.

La senyora Mónica Polo li respon que està prevista l’assistència de  l’Anna Aran, Gerent de la
Regió Sanitària de Barcelona.

3. Llibret Juguem Junts? Idees de jocs infantils sense pantalles

Informa que  La Xarxa Petita  Infància  0-  6,  formada per  escoles,  entitats  i  diferents  agents
territorials del Districte 3 preocupada per l’augment de l’ús de les pantalles digitals en infants
d’edat cada vegada més primerenca,  va realitzar durant el 2021 diferents tallers i entrevistes a
famílies i membres d’entitats del Districte 3 per tal de fer un recull de jocs infantils i populars.

Juguem Junts? Idees de jocs infantils sense pantalles és una revista feta per les famílies amb
idees per a fer jugar la canalla sense necessitat d’utilitzar aparells electrònics. Està previst fer
una presentació de la revista i explicar el treball realitzat el proper 4 d’abril a les 17 h 

4. FM barri de Can Palet

Informa que la Festa Major del barri de Can Palet comença demà, 11 de març i que els hem
deixat una còpia del programa a la cadira.

El senyor Manuel Ávila comenta que no han pogut totes les activitats que haguessin volgut i
convida a tothom a participar de la festa major del barri.

5. Presentació nova estructura policial dels territoris

Informa que el 16 de març a les 18 hores hi ha una reunió per presentar la nova estructura
policial dels territoris, si algun conseller està interessat en assistir-hi, que ens ho faci saber via
bústia.

4. Precs i preguntes

El senyor  Paco Utrera demana informació  sobre la notícia  que va sortir  a la premsa de la
licitació de la gestió del Poliesportiu de Can Palet- Can Jofresa 

Els senyor Manuel  Ávila pregunta quina és la situació del  recinte d’Els Bellots. Si ja es pot
utilitzar  amb  normalitat.  Quines  obres  s’han  fet  i  quines  obres  estan  pendents  d’executar.
També demana informació sobre la carta que la ciutadania ha rebut de TAIGUA, explicant el
canvi de gestió dels comptadors, demana que l’Ajuntament clarifiqui exactament què ha de fer
la ciutadania, ja que la carta no és prou clara. Així mateix, demana informació de totes les
obres que es realitzen al Districte 3: continuació del Parc de Vallparadís, obres a la riera ... i
poder participar activament en la redacció dels projectes.

El senyor  Paco Utrera comenta que no sabem valorar el tram de riera que tenim.

La senyora Lluïsa Pérez explica que la carta de TAIGUA informa que, a partir d’ara, qui tingui el
comptador de lloguer, haurà de pagar el manteniment a Mina i el subministrament de l’aigua a
TAIGUA. Respecte la informació de les obres, comenta que va enviant tota la informació que
arriba  al  districte  i  que,  en  determinats  projectes,  com  per  exemple,  arreglar  el  mur  de
l’escollera de la riera, la participació de la ciutadania està limitada ja que són projectes molt
tècnics.

La senyora Mónica Polo comenta que demanarà informació sobre les consultes d’Els Bellots,
les obres i  els comptadors.

La senyora Sofia Cordero reclama que es torni a posar en marxa la L10 que connecta els barris
de  Xúquer,  Can  Palet  II  i  Guadalhorce  amb la  Mútua,  el  CAP  i  les  escoles  i  instituts  del
Districte. Comenta que, en el cas d’aquests barris, no poden desplaçar-se en transport públic
per anar al metge ni poden donar autonomia als infants per assistir a classe ja que els implica
una hora de trajecte.
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La senyora Lluïsa Pérez comenta que Terrassa és la tercera ciutat de Catalunya i que, com a la
resta de grans ciutats, la Mobilitat va cap a  un sistema radial.

El senyor Jordi Rueda pregunta com està el tema del procés participatiu de mobilitat i la nova
planificació  prevista  per  les  diferents  línies  de  bus  i  les  interconnexions  amb  les  noves
estacions de metro.

La senyora Mónica Polo proposa fer una reunió amb la Regidoria de Territori i Sostenibilitat per
tractar tots aquests temes.

Indica que per a qualsevol cosa, que es posin en contacte amb nosaltres a través de la bústia
de c/e de la secretaria del CMD3.

5. Consultes de la ciutadania

No hi ha cap consulta de ciutadania

La Sra. Mònica Polo acomiada i dona les gràcies als consellers i conselleres.

La presidenta aixeca la sessió, de la qual, com a secretària, estenc aquesta acta.

Secretària Presidenta

Lluïsa Pérez Azcárate Mònica Polo Rubia
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